
F R A N T I Š K O V I  L O U B A L O V I

Bratislava 9. novembra 1946
J

Veľavážený pán predseda!

Dal som si vyšetriť údaje, ktoré ráčite uvádzať 
v liste zo dňa 19. októbra vo veci preťahovania čle
nov orchestra brnenského divadla k Národnému di
vadlu v Bratislave. Správy nášho Národného divad
la ako aj dozorný orgán nad ním uistili ma, že Ná
rodné divadlo malo záujem len o spomínaného Vami 
pána Adamca a okrem neho s nikým nevyjednávalo. 
Je možné, že niektorí členovia orchestra súkromne 
niečo podnikali, ale to nemá nijaký význam, pretože 
počet personálu SND je pevne určený a nemôže byť 
rozšírený.

Veľmi by som bol rád, keby sme mohli uskutočniť 
vzájomné zájazdy a hosťovanie našich divadiel a pro
sím Vás, aby ste mi príležitostne napísali, ako by 
sme mohli tento zdravý námet realizovať.

Prijmite uistenie o mojej úcte a porúčam sa Vám

Váš
L. Novomeský

Prof. František Loubal bol v tom čase predsedom Zem
skej školskej rady v Brne. V liste z 19. X. protestoval 
proti preťahovaniu hudobníkov z brnenského orchestra 
v sezóne. Povereník by mal dať bratislavskému divadlu 
pokyn, aby tak nerobilo. . .  Novomeský odpovedal podlá 
podkladov M. Chorvátha, ktorý sťažnosť v  SND vyšetro
val. Vzájomné zájazdy a hosťovanie bratislavského a 
brnenského divadla sa v najbližších rokoch neuskutočni
li.

281


